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Introducció del regidor Espais de participació

Ates que estem en procés de negociació pressupostaria i que l’elaboració del  Pla d’Actuació de 
Districte (amb el corresponent procés participatiu), ha sofert un ajustament temporal, hem volgut 
centrar aquets informe en la màxima aportació informativa envers la tasca realitzada aquest darrer 
trimestre. Està estructurat en tres grans apartats.

El primer fa referencia als diversos processos participatius formals o informals que tenen funcions 
estructurals (excloc reunions amb entitats i associacions de veïns): comissions sectorials, consells 
de barri i passejades de neteja.

El segon a la tasca de les diverses àrees sectorials, que per efecte de polítiques generals derivades 
de l’Ajuntament Central o de les generades al propi districte han tingut rellevància al llarg del da-
rrer període: seguretat, acció social, neteja i recollida de residus, pla endreça i pressupostos partici-
patiu.

El tercer es l’acció inversora, posant al dia les darreres accions en aquets apartat.

Com sempre, aquesta informació quedarà complementada amb les demandes concretes, envers 
altres aspectes de la quotidianitat al districte que sorgeixen de les preguntes que regularment fan 
els grups municipals be sigui al Plenari o a partir de les seus requeriments puntuals. 

Xavier Marcé i Carol

Al Consell de Prevenció i Seguretat del Districte de Nou Barris, en la seva sessió del 23 de novembre 
de 2023, vam abordar diverses qüestions relacionades amb la seguretat i la prevenció del districte. La 
taula va estar integrada per diferents membres, incloent-hi representants municipals, forces i cossos 
de seguretat del districte i associacions de veïns.

Allà vam presentar les dades de seguretat del districte, a càrrec de l’inspector en cap de l’ABP de 
Nou Barris del CME i de la intendent de la Guardia Urbana, així com la valoració dels dispositius de 
seguretat d’estiu i el treball comunitari amb els veïns sobre la seguretat al districte.
Durant la sessió, vam destacar la importància de la coordinació entre la Guàrdia Urbana i els Mossos 
d’Esquadra, així com la presentació del Pla Endreça-Estiu 2023 i els plans futurs per a taules de treball 
conjunt entre el veïnat i els serveis públics. 

Vam obrir un torn de preguntes on vam tractar temes com l’us del alcohol a la via pública, les 
ocupacions il•legals, la reducció dels temps de desallotjament, la importància de les patrulles 
nocturnes i els serveis d’atenció a les víctimes de violència de gènere, un aspecte que preocupa 
especialment a aquest govern i del qual se n’estem fent molt èmfasi. També vam abordar qüestions 
sobre la formació per als establiments comercials i la necessitat de més presència policial en alguns 
barris específics del districte.
En resum, a la sessió del Consell de Prevenció i Seguretat de Nou Barris vam posar de manifest la 
importància de la col•laboració entre els diferents actors implicats per garantir la seguretat i la 
convivència al districte de Nou Barris.

Consells Sectorials

Consell de prevenció i seguretat

Al Consell Sectorial del Dret a la Salut del Districte de Nou Barris vam discutir la renovació de la 
vicepresidència primera i vam informar sobre les iniciatives de promoció de la salut a les escoles 
del districte, incloent-hi programes sobre emocions, hàbits saludables i prevenció de consums en 
adolescents.

Vam presentar les noves figures professionals que s’incorporaran als Centres d’Atenció Primària (CAP) 
i vam discutir la necessitat d’espais addicionals per a aquests professionals. 
En el torn obert de paraules, vam abordar diverses preocupacions dels assistents, com la cobertura 
de places professionals als CAP, l’accessibilitat dels serveis de salut i la incorporació de nous rols 
professionals. 

En general, la sessió va ser una oportunitat per debatre els reptes i les iniciatives en matèria de salut 
al districte de Nou Barris, amb una participació activa de representants de la comunitat i dels serveis 
públics.

Consell pel dret a la salut
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Al Consell Sectorial de Comerç i Mercats de Nou Barris vam abordar una sèrie de temes fonamentals 
per al desenvolupament i reforçament del teixit comercial local del districte. Entre els punts tractats, 
vam destacar la renovació del càrrec de vicepresident, on l’antic vicepresident va tornar a ser reelegit 
per ocupar aquesta posició.

Així mateix, vam presentar el projecte CASBA (Comerç Accessible sense Barreres), el qual busca millorar 
l’accessibilitat dels barris mitjançant l’estudi i la implementació de solucions en la via pública i 
establiments comercials. Amb la participació d’entitats acadèmiques, associacions de comerciants i 
l’administració pública, aquest projecte ha demostrat ser una eina efectiva per promoure la inclusió i 
autonomia de les persones amb diversitat funcional.

A més, també vam presentar un resum detallat de les accions que hem dut a terme en el marc del 
Pla de Comerç del Districte durant l’any anterior. Vam destacar la promoció de subvencions per a 
la transformació digital, transformació clau que el districte de Nou Barris vol continuar impulsant. 
Vam exposar l’actualització del lloc web oficial, la difusió de formacions en l’àmbit digital i el suport 
prestat a les associacions de comerciants per a la realització de projectes i activitats de dinamització 
comercial.

La campanya nadalenca va ser un altre aspecte rellevant tractat en la sessió, amb la presentació de 
diverses activitats i esdeveniments organitzats pel districte de Nou Barris per celebrar les festes. 
Des de concursos i il•luminació de carrers fins a activitats culturals i promocionals, la campanya 
nadalenca, que considerem que va ser un èxit en termes de participació i repercussió a la comunitat 
local.

Finalment, vam obrir un torn de preguntes i comentaris on els assistents van expressar les seves 
inquietuds sobre temes com la il•luminació nadalenca o la distribució de publicitat. En conjunt, la 
sessió va reflectir el compromís i la col•laboració de diversos actors per impulsar el desenvolupament 
econòmic i social de Nou Barris a través del comerç local.

Consell de comerç i mercats

Al Consell Sectorial d’Ocupació i Economia Social i Solidària de Nou Barris vam abordar diversos 
punts relatius al desenvolupament econòmic i social del districte. Destaquen la renovació del càrrec 
de vicepresident, amb la reelecció del anterior candidat i la presentació del Pla de Desenvolupament 
Econòmic amb una avaluació del 2023.

Pel que fa als Plans d’Ocupació, vam exposar les principals dades dels projectes integrals amb 
contractació realitzats al districte durant el 2023 i la previsió pel 2024. Vam detallar els números 
de places destinades als diferents programes, incloent-hi la regularització, els barris prioritaris i els 
col•lectius prioritaris, així com els projectes estratègics pel proper any.
Un altre punt rellevant va ser la presentació del Projecte Comunalitats Urbanes, a càrrec de la Fundació 
Pare Manel i Ètic Hàbitat, que va explicar el desenvolupament dels últims dos anys i les perspectives 
per a la propera convocatòria, ampliant el territori d’actuació.

Finalment, vam obrir un torn de preguntes i comentaris, on vam tractar diversos temes, com ara 
l’accés dels col•lectius vulnerables als serveis, la contractació de veïns del barri en obres públiques i 
la manera de garantir que les clàusules socials es compleixin.

Consell d’Ocupació

Al Consell Sectorial de Persones Grans vam comptar amb la participació de diversos consellers i 
representants polítics, tècnics municipals, així com membres d’entitats i associacions del districte.

L’ordre del dia va incloure diversos punts destacats. En primer lloc, vam presentar a la nova consellera 
i presidenta del Consell Sectorial de Gent Gran. Seguidament, vam procedir a l’aprovació de l’acta 
anterior, on vam discutir també la continuïtat de la vicepresidència, que finalment va mantenir-se 
sense canvis.

Una part important de la sessió la vam dedicar a la presentació de l’aplicació BCN a la Butxaca, 
destinada a proporcionar informació rellevant pels membres del consell i la comunitat de persones 
grans en general. Vam compartir informacions rellevants sobre el Consell Assessor de la Gent Gran, 
destacant la formació de grups de treball sobre diverses qüestions d’interès comunitari i la preparació 
de la propera Convenció de la Veu de les Persones Grans.

Pel que fa al calendari d’actes, vam detallar diverses activitats previstes per al primer semestre de 
l’any, incloent-hi balls, xerrades, espectacles i altres esdeveniments destinats a les persones grans 
de Nou Barris.

Finalment, vam donar pas a un torn obert de paraules, on els assistents van expressar les seves 
preguntes, comentaris i preocupacions, abordant temes com les instal•lacions dels centres de la 
comunitat, l’atenció a les necessitats dels usuaris i les millores necessàries en els serveis i equipaments 
existents.

La sessió va concloure amb un compromís de seguiment per part de les autoritats municipals i la 
voluntat de continuar treballant en la millora de les condicions i serveis destinats a les persones 
grans del districte.

Consell de Persones Grans
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Al consell de barri de Vallbona vam debatre sobre diferents temes prioritaris pel barri com les obres 
del pont dels dos ulls i del soterrament de les vies del tren a Vallbona, i el projecte de trasllat 
provisional del camp de futbol municipal de Vallbona i el seu impacte als terrenys de la Granja del 
Ritz. Vam explicar el procediment per a l’elecció de la vicepresidència i la comissió de seguiment, així 
com detalls sobre les obres al pont i al soterrament de les vies del tren. A més, vam debatre sobre 
l’impacte de les obres al barri i la ubicació del camp de futbol provisional, la seguretat i la mobilitat, 
entre altres temes. 

Consells de barri

Vallbona

En el darrer Consell de Barri de Ciutat Meridiana, vam abordar diverses qüestions rellevants pel 
desenvolupament del barri. Vam començar amb l’inici del procés de renovació de la comissió de 
seguiment i la vicepresidència. Vam informar sobre l’estat dels equipaments del barri, destacant les 
obres al Casal de Gent Gran. També vam debatre sobre qüestions de seguretat, prevenció d’addiccions 
i neteja, amb especial èmfasi en la participació comunitària.

Ciutat Meridiana

Dins dels processos de participació del districte de Nou Barris, els Consells de Barri suposen una 
entitat de participació ciutadana establerta per abordar totes les qüestions relacionades amb el 
districte. Són un espai de trobada destinat a millorar la qualitat de vida dels veïns i les veïnes. Ja hem 
pogut finalitzar tots els consells de barri de tots els barris del districte i a partir del març d’aquest 
any començarem amb la segona volta. A continuació es mostra un resum del que, amb els veïns i les 
veïnes del districte, hem debatut.  

Torre Baró
Al consell de barri de Torre Baró vam debatre especialment sobre el servei de bus a demanda, on vam 
explicar el canvi d’operador de Sagalés a TMB i les millores realitzades des de llavors. Vam discutir els 
canvis en les línies existents i la incorporació de nous serveis per millorar la connexió entre diferents 
zones del barri.

En quant als temes d’interès del barri, vam parlar de la possibilitat d’una segona fase pel parc central 
de Torre Baró i la planificació de talussos a la zona. Vam destacar la importància de la participació 
ciutadana en aquests processos i vam recollir les preocupacions i propostes dels veïns i veïnes.

Trinitat Nova
Al consell de barri de La Trinitat Nova vam debatre sobre els usos de l’espai Benjami, vam també 
informar que s’està treballant en un canvi de planejament per consolidar els usos municipals. Vam 
discutir els usos actuals de l’espai, incloent-hi magatzems, espais per a entitats i un coworking per a 
projectes innovadors. 

Vam debatre sobre la proposta de cobriment de la Ronda, amb l’objectiu de reduir la contaminació 
acústica i les molèsties als barris afectats. Vam expressar la necessitat d’incloure mesures a la 
proposta per accelerar el procés i evitar retards.
Altres temes que vam debatre va ser la regularització de les paradetes dels mercats o la falta 
d’equitat la il•luminació nadalenca entre els barris que tenen molt i poc comerç local. Vam recollir les 
preocupacions dels veïns i ens vam comprometre a prendre mesures per abordar-les.

Les Roquetes
Al consell de barri de Les Roquetes vam presentar l’avantprojecte de renovació de la Plaça de Roquetes, 
amb millores en els espais d’ombra, zones infantils i accessibilitat.
Pel que fa a la renovació d’ascensors i escales mecàniques, vam informar que hi haurà un augment 
de la inversió en manteniment, que es reflectirà en el PAM-PAD i el PIM.

Durant el torn d’intervencions, els veïns i veïnes van expressar preocupacions sobre les obres i el 
manteniment de l’espai públic, les incidències a les escales mecàniques, així com preguntes sobre 
l’estat de diversos projectes i equipaments al barri. 

Altres qüestions que vam debatre inclouen temes de neteja, convivència, civisme, prevenció i seguretat, 
on vam poder posar especial èmfasi al Pla Endreça i la seva inclusió i impacte als barris del districte.

Canyelles
Al Consell de Barri de Canyelles vam fer una revisió de diferents temes locals, incloent l’estat del 
Centre Esportiu Municipal (CEM), el Casal d’Avis, la Fase 2 d’interiors i l’ascensor Miguel Hernández. 
Vam informar sobre els progressos i els reptes pendents en aquestes àrees, incloent-hi els detalls 
dels projectes en curs i les seves planificacions futures.
Durant el torn d’intervencions, els veïns i veïnes van expressar diverses preocupacions i peticions, 
que van des de temes com obres i manteniment de l’espai públic, neteja, convivència i civisme, fins 
a qüestions de prevenció i seguretat i altres temes relacionats amb la mobilitat i altres aspectes de 
la vida comunitària.

Prosperitat
En el Consell de Barri de Prosperitat vam actualitzar la situació dels equipaments del barri, així com 
el projecte Plàstica Flor, on vam informar sobre l’avantprojecte que inclou una biblioteca de districte, 
un auditori, un gimnàs i altres espais comunitaris. Vam discutir sobre les necessitats dels barri i 
vam recollir aportacions per millorar el projecte, incloent-hi la distribució dels espais i la creació 
d’instal•lacions adequades per a les entitats del districte.
Un dels temes més rellevants dels que vam tractar va ser la retirada dels barracots al casal de joves. 
Punt especialment rellevant ja que durant aquest febrer els joves de la Prosperitat ja poden fer us del 
nou casal. 

Verdum
Al consell de barri del Verdum vam abordar les obres en curs del barri, incloent la finalització de les 
obres a la plaça Verdum i els projectes futurs pels locals dels carrers Alonso Cano i Robert Robert. 
També vam presentar altres projectes previstos pel futur.

Un altre punt destacat va ser la qüestió de la mobilitat, particularment referent a la línia 11 de 
l’autobús. Finalment, vam obrir un torn de paraula on els assistents van plantejar diverses qüestions i 
preocupacions, des de criteris per a l’atorgament de llicències per a establiments de restauració fins 
a problemes específics de convivència i neteja al barri. 
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Guineueta
Al Consell de Barri de la Guineueta vam informar sobre les intervencions prioritàries i la necessitat 
de licitació per obres de major import. Vam parlar del funcionament del CPA i les mesures per abordar 
conflictes al seu voltant. També vam parlar sobre la contaminació acústica i les accions preventives 
que es duen a terme al districte de Nou Barris. Finalment, els veïns i veïnes del barri van exposar les 
seves inquietuds, incloent la necessitat d’un centre de dia i millores en infraestructures i serveis del 
barri. En aquest consell vàrem posar especial rellevància en les passejades de neteja que s’estaven 
fent a tot el districte. 

Can Peguera
Al Consell de Barri de Can Peguera vam abordar temes com el balcó d’equipaments i el projecte 
pilot d’habitatges, destacant els avanços i reptes pendents en aquestes àrees. S’espera una major 
transparència i participació en les decisions futures, amb un compromís per millorar les condicions 
de vida del barri i executar les propostes del Pla de Futur. També vam debatre sobre temes relatius 
a seguretat, neteja, mobilitat i altres necessitats locals, mostrant una voluntat de col•laboració i 
millora conjunta pel barri.

Turó de la Peira
Al Consell de Barri del Turó de la Peira vam començar amb la renovació de la Comissió de seguiment 
i de la Vicepresidència del Consell de Barri. Vam proporcionar una actualització sobre les actuacions 
urbanístiques pendents, incloent la finalització de les obres al Matagalls i la remodelació de l’Escola 
del Turó, entre altres. A més, vam detallar els progressos i els plans futurs per a cada projecte, 
destacant la importància del treball participatiu i la transparència en el procés.

Pel que fa al Parc del Turó de la Peira, vam exposar la situació actual del projecte de reforma, incloent-
hi el calendari d’inversions i els reptes que s’han trobat en el desenvolupament del projecte. Vam 
debatre sobre el tancament del parc durant la nit i les possibles mesures per millorar la convivència 
i la seguretat a l’espai.

En el torn obert de paraules, vam plantejar diverses qüestions i preocupacions dels veïns, des de 
problemes específics a les comunitats fins a la necessitat d’enfortir les normes de convivència al barri. 
Vam posar èmfasi en la importància de la participació ciutadana i la col•laboració entre administració 
i veïns per abordar els reptes urbans i millorar la qualitat de vida al Turó de la Peira.

Porta
Al Consell de Barri de Porta vam informar sobre l’estat d’execució dels projectes del barri, destacant 
els avanços en la rehabilitació de la masia de Can Valent i la instal•lació de bancs adaptats. També 
vam abordar reptes pendents com la millora de voreres i la creació d’espais esportius inclusius. Pel 
que fa al control de plagues urbanes, vam explicar les accions i protocols implementats per gestionar 
plagues com els coloms, amb èmfasi en la importància de la col•laboració ciutadana. 

El consell va concloure amb un torn obert de paraules on els veïns van expressar les seves preocupacions 
i propostes, amb un compromís per part dels representants del consell de donar seguiment i buscar 
solucions a les demandes de la comunitat.

Vilapicina i la Torre Llobeta
Al consell de barri de  Vilapicina i la Torre Llobeta vam debatre sobre els carrils bici a Arnau d’Oms i 
Fabra i Puig. Pel que fa als carrils bici, vam informar sobre l’estat dels projectes executius i els temes 
pendents de resoldre. A més, vam obrir un torn de paraula en què els assistents van plantejar diverses 
preguntes i comentaris sobre obres públiques, manteniment de l’espai urbà, construcció d’una nova 
escola bressol, neteja, convivència, civisme i problemes de mobilitat.
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• Hem plantejat la neteja diària del corriol que parteix des del carrer Pedraforca cap al carrer Agudes. 
Aquesta sol·licitud va ser atesa amb la inclusió del camí al plànol de la brigada d’escombrada 
manual, amb neteja diària, ja resolta.

• També hem demanat la instal•lació de papereres en el mateix corriol, i vam decidir provar amb la 
col•locació d’una paperera a meitat del trajecte, la qual ja ha estat instal•lada.

• Els veïns van expressar la necessitat de conèixer les freqüències de neteja i rentat sota els 
contenidors, informació que es va incorporar a l’informe enviat al equip tècnic.

• Hem abordat el problema dels voluminosos, provocat per l’incivisme, i  hem acordat una programació 
de recollida els dimecres al matí, amb posterior neteja dels residus abandonats per part dels 
equips de neteja.

• A més,  hem respost a la demanda d’augmentar els efectius de neteja els diumenges i festius, amb 
una actuació coordinada per marcar punts de recollida i fer neteja matinal els diumenges i festius.

• Hem assenyalat la necessitat de baldejar la Plaça Verda i les zones interiors fins a la Plaça Roja, 
la qual va ser atesa amb l’enviament de fotos del baldeig. 

Les passejades de neteja amb els veïns i les veïnes

Ciutat Meridiana

Com ja hem explicat repetitivament, una de les nostres prioritats com a govern de districte és poder 
gaudir d’un districte net. Hem pogut veure la bona acollida del pla endreça per part dels veïns i les 
veïnes. Un dels temes prioritaris pel que fa la neteja a Nou Barris es la implicació dels veïns i les 
veïnes en la cura dels seus carrers. Això es materialitza en el les passejades de neteja, on els veïns i 
les veïnes juntament amb l’equip tècnic i els representants del govern fan unes passejades de neteja 
per poder veure les zones on cal posar mes cura a l’hora de poder mantenir en bon estat els nostres 
carrers. A continuació exposem la feina que hem fet durant aquestes passejades de neteja a cadascun 
dels nostres barris. 

• Pel que fa als contenidors de Rda. Guineueta Vella 50, vam plantejar la seva reubicació uns metres 
més enllà dels del número 48. Malgrat la previsió inicial pel desembre, aquest moviment va ser 
retardat a causa d’uns cotxes mal estacionats, però finalment vam retirar i reubicar aquests 
contenidors al gener.

• Hem donat resposta a la sol•licitud d’instal•lar un contenidor d’orgànica al carrer Miguel Hernández 
número 1, amb la seva instal•lació al desembre.

• Hem sol•licitat atenció a la neteja dels voltants del Casal de la Gent Gran Pau Casals.
• Respecte a les bosses d’escombraries deixades a prop de la paperera al costat del Casal de la Gent 

Gran Pau Casals, ja no hem tornat a trobar-ne.
• Pel que fa als parterres de la plaça del carrer Ramón Jiménez, vam destacar la presència de brutícia, 

baranes i vegetació que dificultaven la neteja. A partir del desembre  ha millorat notablement la 
seva condició.

• Hem atès la demanda de neteja diària d’excrements de coloms a la vorera de l’Associació de Veïns 
la qual  hem resolt satisfactòriament, només amb la presència d’excrements recents.

• Hem integrat la neteja dels excrements de coloms a la vorera del al carrer Federico García Lorca 
dins el servei d’escombrada manual, cobrint aquesta necessitat.

Canyelles

• Pel que fa a la manca de baldeig a la part alta de Roquetes,  hem solucionat la qüestió en la 
majoria dels casos. No obstant això, hi ha hagut dificultats per aconseguir accedir a certes zones 
per vehicles de neteja a causa de cotxes mal estacionats. Hem decidit realitzar el baldeig del tram 
de plataforma única del carrer Llobera.

• Respecte el carrer Llobera (tram de plataforma única) i la reixa del clavegueram bruta,  hem 
comprovat que estan nets.

• Pel que fa a la necessitat d’una atenció especial a la neteja en els entorns del CAP, escoles, 
entitats municipals, etc., hem constatat la persistència del problema d’orins i ho considerem un 
punt negre que requereix seguiment continuat.

• Hem revisat la neteja d’escales a fons i  hem confirmat que ho hem completat de manera 
satisfactòria.

• Respecte al baldeig dels entorns dels ascensors de les escales Alcántara,  hem confirmat que 
estaven netes.

• Pel que fa a les escales del carrer Vidal i Guasch amb al carrer de les Torres hem confirmat que 
estan netes, tot i tenir esglaons tacats per ser un material porós.

• Pel que fa al punt negre de voluminosos al carrer Jaume Pinent amb el carrer de les Torres,  hem 
confirmat que estava net.

• Respecte al carrer Romaní, es continua considerant un punt negre d’orins. Tot i netejar-se, la 
situació persisteix i es necessita millorar el baldeig, especialment amb l’ús de nous vehicles. 
Farem seguiment continuat d’aquest tema

Les Roquetes

• Pel que fa a la presència d’excrements a la superfície de sauló a al carrer Portlligat i al carrer 
Zambrano,  hem decidit instal•lar una paperera a la vorera.

• Hem pres nota de la presència d’herbes no procedents al carrer Vila-real i les hem retirat.
• Hem netejat el solar no municipal situat a al carrer Fosca.
• Pel que fa a la brutícia acumulada a al carrer Alhucemas, 50 a causa de la presència d’un comerç,  

hem instal•lat una paperera al costat i  hem dut a terme un control per assegurar que la zona es 
mantingui neta.

Trinitat Nova

• Pel que fa a l’ampliació de la recollida comercial a al carrer Font d’en Canyelles, el Departament 
de Recollida Comercial ha valorat la situació i ha explicat que desenvoluparà la recollida comercial 
al carrer Almansa durant el primer trimestre del 2024.  

• Pel que fa a l’atenció a la neteja dels parterres de al carrer Luz Casanova per excrements de 
gossos,  hem realitzat una actuació per retirar els excrements i  hem informat sobre el calendari 
de neteja del carrer. Tot i això,  hem detectat una carència de neteja durant certes franges horàries 
els caps de setmana, que està relacionada amb l’incivisme d’alguns ciutadans. Realitzarem un 
control exhaustiu del carrer per abordar aquest problema.

• Pel que fa als contenidors de al carrer Viladrosa 114 i Batllori 34,  hem efectuat un control de 
possibles desbordaments al carrer Viladrosa 114, i no  hem detectat escombraries al terra prop 
dels contenidors.

Verdum
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• Pel que fa els excrements dels parterres darrera de la Parròquia Sant Mateu i també als parterres 
a les escales de Via Favencia i al carrer Guineueta,  hem pres nota i  hem dut a terme la neteja i 
l’atenció necessària. Ara es troba molt net.

• Al carrer Castor amb el carrer Gasela hem constatat la problemàtica del gir del camió de recollida 
ja ho hem constatat al departament corresponent.

• Al carrer Gasela 57,  hem resolt la problemàtica del contenidor de rebuig i la brutícia del seu entorn 
mitjançant la seva substitució i un rentat, considerant-se també tancada aquesta qüestió.

• Hem pres nota de la presència d’excrements d’ocells i coloms a al carrer Gasela 29 i  hem atès la 
sol•licitud de neteja i atenció a aquest punt.

• Respecte a la sol•licitud de baldejar els passatges interiors del carrer Lorena,  hem indicat que no 
és possible per evitar filtracions, tot i que  hem continuat amb l’escombrada. 

• Al carrer Lorena vam demanar especial atenció al baldeig degut a la presència d’orins.
• Respecte a la sol•licitud de més contenidors i neteja al voltant dels contenidors al carrer Lorena 

amb el Passeig Urrutia,  hem realitzat un rentat. Continuem amb l’estudi per determinar la ubicació 
de les papereres, mantenint aquesta qüestió com a pendent.

• Finalment, al carrer Dr. Pi i Molist, tot i trobar la zona neta durant la inspecció,  hem pres nota per 
garantir que s’atengui adequadament a la problemàtica plantejada, considerant-se també tancat 
aquest punt.

Guineueta

• Al carrer Ogassa vam informar d’un problema d’orins, els veïns van ser assessorats sobre la 
freqüència del servei de baldeig que es realitza tres cops per setmana.

• S’ha rebut una demanda d’atenció a la neteja al carrer Capsec i als parterres, però en la inspecció 
realitzada estaven nets, amb només algunes fulles, considerades un fenomen natural de l’època.

• Respecte als parterres de al carrer Darnius, que s’utilitzen com a pipi-can, es confirma que es 
troben en bones condicions.

• Es va netejar immediatament la brutícia acumulada darrer d’una barana al carrer Ribelles.
• Pel que fa als contenidors de al carrer Vila-seca i el carrer Montagut, front a les escales, els 

veïns i veïnes ens demanaven una reubicació sense perdre llocs d’aparcament. Vam reubicar dos 
contenidors i un de orgànica sobre la vorera, com a resposta a aquesta sol•licitud.

Can Peguera

• Després de la trobada amb els veïns d’El Turó de la Peira, vam exposar diversos temes i es pot 
veure el seguiment i l’estat actual de cadascun:

• Hem abordat el problema d’orins a l’entorn de l’ascensor del carrer Rosario Pi. L’Encarregat de 
Neteja del barri ha informat que es realitza un baldeig setmanal i, si cal, es fa un baldeig extra en 
cas de presència excessiva d’orins.

• Respecte als Jardins Ignasi Urenda,  hem constatat que l’espai està molt net i que el baldeig és 
efectiu, tot i la dificultat d’eliminar taques seques d’orins a causa de la porositat del sòl.

• Hem proposat el trasllat dels contenidors de Passeig del Turó de la Peira al carrer Travau, 39.
• Durant la passejada,  hem detectat la presència de diversos carrerons de supermercat lligats als 

fanals. Estem elaborant una relació de punts on es troben aquests carrerons lligats a arbres o 
fanals, i en prendrem una mesures.

• Hem sol•licitat una inspecció per detectar la ubicació dels carrerons de supermercat i coordinar 
una retirada massiva amb el suport de la Guàrdia Urbana.

Turó de la Peira

• Pel que fa a la sol•licitud de trasllat dels contenidors del carrer Costa i Cuxart  per olors,  hem 
desestimat el trasllat, indicant que la vorera és àmplia i que es pot fer incidència en cas de males 
olors. 

• Hem fet seguiment dels punts conflictius amb mobles abandonats a al carrer Serrano 40, al carrer 
Escultor Llimona 13 i al carrer Santapau.

• Hem realitzat una actuació especial de baldeig a al carrer Serrano, 40 i Riera d’Horta, 28 per 
eliminar l’acumulació d’excrements de coloms.

• Hem retirat el contenidor d’orgànica a Pg. Maragall, 236 arran de la queixa de l’Òptica Monroig.
• Els veïns i veïnes del barri ens van demanar que moguéssim uns metres els contenidors Pg. 

Maragall, 188 per les males olors. Així ho hem fet.

Vilapicina i la Torre Llobeta
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Recull d’activitats i inauguracions
Any Nou Xinès
La comunitat xinesa del districte de Nou Barris ha demostrat un compromís continu amb la celebració 
de l’Any Nou Xinès, una tradició que porta engegada set anys consecutius. L’associació multicultural 
Amanecer i l’eix comercial de Nou Barris s’han unit per organitzar aquesta festivitat, que enguany ha 
inclòs un espectacle de ball de dracs xinesos i una decoració especial amb fanalets vermells a la seu 
del districte.

Amb l’èxit d’aquest any, les entitats organitzadores ja estan 
planificant ampliar la celebració per al proper any, amb l’afegit 
de una cercavila i una fira gastronòmica. Aquesta iniciativa 
refleteix la importància de mantenir vives les tradicions 
culturals i fomentar la integració de la comunitat xinesa a 
Nou Barris.

La celebració de l’Any Nou Xinès a Nou Barris no només és 
una oportunitat per honrar les arrels culturals, sinó també per 
reforçar el sentiment de pertinença i integració en aquesta 
comunitat multicultural. El compromís i la participació activa 
dels membres de la comunitat xinesa destaca el valor de la 
diversitat i la convivència harmoniosa a la nostra ciutat.

Carnestoltes
La celebració de Carnaval a Nou Barris va ser una experiència memorable, plena de diversió i alegria 
compartida. Vam començar amb el Dijous Gras, un dia dedicat a les truites que va marcar l’inici 
d’una festa plena de color i animació. El següent dia, vam omplir els carrers amb la primera rua, una 
explosió de creativitat i festa.

La rua principal, que va culminar a la Via Júlia, va ser l’epicentre de l’activitat. Amb comparses, música 
en directe i una atmosfera festiva, vam captivar l’atenció de tots els assistents. Va ser un espectacle 
vibrant que va mostrar la diversitat i l’alegria de la nostra comunitat.

Enguany, ens vam assegurar de garantir la inclusió i l’accessibilitat de tots els participants. Amb 
serveis d’interpretació en llengua de signes i espais reservats per a persones amb mobilitat reduïda 
i baixa visió, es va garantir que tothom pogués gaudir plenament de la festa.

A més de la rua principal, hi va haver una gran varietat d’activitats per a tots els gustos i edats. Des 
de concursos de truites fins a balls de carnaval i espectacles infantils, va haver-hi alguna cosa per a 
tothom. Va ser una celebració que va unir la comunitat i va deixar records inoblidables a tots els qui 
hi van participar.

Inauguració de la sala Aasfàltica a l’IE Antaviana
El passat dissabte 2 de març va ser un dia històric per a l’Institut Escola Antaviana i per tant pel 
districte de Nou Barris, ja que va marcar la inauguració de la sala AAsfàltica, un nou espai polivalent 
que forma ja part de la realitat de l’Institut Escola. Aquesta sala forma part de les obres d’ampliació 
del centre, situat al barri de les Roquetes, que han finalitzat recentment.

La sala AAsfàltica és un testimoni del compromís del centre amb les 
arts i la cultura, aspecte fundamental i impulsat pel districte de Nou 
Barris. Amb aquest nou espai, busquem fomentar la creativitat i 
l’expressió artística entre els seus alumnes i el veïnat del barri. El 
nom de la sala no és una coincidència; més aviat és un homenatge 
al passat del barri i a la seva història. Fa referència a l’antic 
equipament ubicat davant de l’escola, que ara és l’Ateneu Popular 9 
Barris, i que va tenir com a origen una planta de fabricació d’asfalt 
que els veïns van ocupar el 1977.

Aquesta nova sala no només servirà com a espai d’aprenentatge per als 
alumnes, sinó que també estarà oberta a tot el veïnat del barri. L’objectiu és 
convertir-la en un centre d’activitats culturals i artístiques que enriqueixi la vida comunitària de les 
Roquetes.

Les obres d’ampliació de l’Institut Escola Antaviana han estat un projecte amb diverses fases que ha 
durat des del 2018 fins al present. Amb aquesta darrera fase, el centre ha sumat 866 m² renovats, 
incloent-hi la sala AAsfàltica. Tot el projecte ha estat una inversió significativa en el futur de l’educació 
i la cultura a les Roquetes, amb un cost aproximat de 7,1 milions d’euros. 

Inauguració del Balcó d’equipaments de Can Peguera
A més de la inauguració de la sala AAsfàltica, el passat 2 de març, vam inaugurar el Balcó d’Equipaments 
de Can Peguera. Aquestes inauguracions marquen un pas significatiu en el desenvolupament i millora 
dels serveis a la comunitat.

El Balcó d’Equipaments de Can Peguera és un projecte finançat pel Pla de barris i el districte de 
Nou Barris amb un pressupost de 4,1 milions d’euros. Aquest projecte té com a objectiu millorar la 
connexió entre els barris de Can Peguera i el Turó de la Peira, proporcionant un entorn més accessible 
i cohesionat per als veïns. En la primera fase del projecte, s’ha intervingut en un espai de 7.500 
m2, creant un recorregut longitudinal més accessible amb ascensors nous, millores als ascensors 
existents i la creació de nous trams d’escales. A més, s’ha renovat el paviment, l’enllumenat públic i 
els escocells, contribuint a millorar la qualitat de vida dels habitants dels barris adjacents.

A la inauguració, es va destacar el compromís del districte de Nou Barris amb la millora dels espais 
públics i la promoció de la inclusió i la accessibilitat. Aquest projecte representa un pas cap a una 
ciutat més inclusiva i cohesionada, on tots els ciutadans poden gaudir dels espais públics de manera 
equitativa i sense barreres.
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Celebració dia d’Andalucía- Homenatge a Blas Infante
El passat diumenge 3 de Març, el Parc de la Guineueta va ser testimoni d’una nova commemoració 
del Dia d’Andalusia, una celebració que s’ha consolidat com una tradició de dècades al barri. L’acte, 
organitzat pel Centro Cultural García Lorca, va incloure diversos esdeveniments significatius per a la 
comunitat andalusa.

La jornada va iniciar amb una missa rociera a les 11 del matí, seguida de l’ofrena floral del districte 
de Nou Barris a Blas Infante, considerat el pare de l’andalusisme, a qui es va recordar pel seu paper 
fonamental en la defensa i promoció de la identitat i la cultura andaluses. El parc es va omplir de 
color i emoció amb aquest emotiu tribut.

Posteriorment, els assistents vam poder gaudir d’un dinar festiu, destacant el tradicional potaje 
andalús, cuinat amb cura i dedicació pels membres del centre cultural. Aquest àpat va ser una 
oportunitat per compartir i celebrar la rica gastronomia andalusa.

A la tarda, la festa va continuar amb actuacions de ball que van animar l’ambient fins a les 17h, oferint 
una mostra de la música i el folklore propis d’Andalusia.

El Parc de la Guineueta es va convertir, un cop més, en l’epicentre de les celebracions andaluses, 
recordant els forts lligams que uneixen aquest barri amb la cultura i la història d’Andalusia. Els 
monuments erigits al parc en honor a aquesta comunitat autònoma serveixen com a recordatori 
constant de la seva importància i contribució a la riquesa cultural de la ciutat.

Dia internacional de les dones
El sostre de vidre és una al·legoria de les barreres invisibles que impedeixen a les dones ascendir 
i prosperar en els àmbits econòmic, polític i cultural, malgrat tenir les mateixes qualificacions que 
els homes. Aquesta situació, que es manifesta en una representació desproporcionada d’homes en 
posicions de lideratge, no es deu a manca de capacitació o competència de les dones, sinó a un biaix 
de gènere profundament arrelat que perpetua els estereotips i models tradicionals de lideratge. En el 
Dia Internacional de les Dones, que se celebra el 8 de març, l’Ajuntament de Barcelona posa èmfasi 
en aquesta qüestió, destacant la importància de combatre aquest fenomen per tal de reduir la bretxa 
salarial entre gèneres i promoure una societat més igualitària.

Al districte de Nou Barris organitzem diverses activitats per commemorar aquesta data. L’acte central 
consistirà en una presentació institucional, la lectura d’un manifest a càrrec del Grup Motor de 
Feminismes del Districte, una performance titulada “Les reivindicacions de les dones al llarg del 
temps”, així com una taula rodona per discutir l’evolució dels moviments feministes sota el lema 
“Trenquem el sostre de vidre”. A més, s’il·luminarà la façana de la Seu del Districte amb llum lila, 
simbolitzant la lluita pels drets de les dones.

Altres esdeveniments inclouen un acte de lliurament del Premi 8 de Març - Maria Aurèlia Capmany, 
una sessió de bingo musical amb perspectiva de gènere, exposicions d’art i fotografia, xerrades sobre 
temes com l’autodefensa feminista i el paper de la dona en la història, tallers creatius i gastronòmics, 
caminades, projeccions de cinema amb debats, i molt més. Aquests esdeveniments no només serveixen 
per a commemorar i reflexionar sobre la lluita per la igualtat de gènere, sinó que també promouen la 
consciència i l’acció per aconseguir una societat més justa i inclusiva per a tothom.
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Valoració dels actes de Nadal a Nou Barris
Concurs d’aperitius de nadal
El ‘Concurs d’Aperitius de Nadal’, organitzat pel Districte de Nou Barris, va tenir com a objectiu 
dinamitzar el sector de la restauració mitjançant l’oferta d’aperitius i begudes a un preu fix de 4 euros. 
Celebrat els dijous, divendres i dissabtes de novembre de 2023, va comptar amb un jurat compost per 
Rafael Antonín (@Rafuel55), Melissa i Jaume (@Personalxef), i Alejandro López (@Yummybarcelona), 
tots ells experts del camp gastronòmic. Durant novembre, van avaluar els aperitius dels establiments 
participants.

A més de l’avaluació del jurat, el públic va poder valorar els aperitius mitjançant una votació en línia, 
destacant-se l’establiment més popular. Després de l’avaluació, es van seleccionar 8 finalistes segons 
els criteris establerts, els quals van rebre reconeixements i difusió a través de diversos mitjans per 
part del Districte de Nou Barris.

L’acte de lliurament de premis es va dur a terme el 27 de novembre a la Sala de Plens del Districte. 
Al llarg del concurs, es va observar un augment en la demanda d’aperitius, la qual cosa va generar 
un impacte positiu en alguns establiments atraient nova clientela. Tot i que van persistir algunes 
preocupacions sobre la comunicació del concurs, les votacions en línia van millorar notablement.

El concurs va experimentar un començament lent però va mostrar una progressió gradual cap a 
resultats positius, tant per als participants com per al públic. Els establiments guanyadors i finalistes 
van demostrar la seva excel•lència culinària, i el premi popular va destacar la qualitat del cebiche 
peruà ofert pel bar Petit Pecat de la Via Júlia 181.

Encesa de llums de nadal
La il•luminació dels carrers per a les festes de Nadal va ser un esdeveniment destacat organitzat 
per la Direcció de Comerç. Els carrers de Nou Barris van ser il•luminats el 23 de novembre, seguit de 
l’encesa oficial a Torre Baró el 24 de novembre. Aquesta il•luminació va cobrir diverses àrees, incloent 
la façana del Districte i diferents racons com Rasos de Peguera, Vallcivera, Plaça dels Eucaliptus, 
entre d’altres.

L’encesa a Torre Baró va ser especial, ja que va ser fruit d’un projecte comunitari desenvolupat pel 
Pla de Barris de la Zona Nord i el Centre Obert Torre Baró (Càritas-Suara). L’acte va incloure diverses 
activitats com jocs familiars, una xocolatada, un concert de nadales i una rua pels espais il•luminats.

Aquest any, s’ha notat un augment en les hores d’il•luminació a tota la ciutat. Durant la setmana, 
els llums es van mantenir encès de 17.30 a 22 hores, mentre que els caps de setmana van romandre 
encesos fins a les 23 hores. Durant les nits de Cap d’Any i Reis, els llums es van apagar a la 1 de la 
matinada. Aquesta iniciativa va contribuir a crear un ambient festiu i acollidor per a tots els residents 
de Nou Barris.

Aparadors de nadal
Els Aparadors de Nadal van ser una iniciativa encaminada a integrar l’enllumenat festiu de Nadal als 
escaparats de les botigues, convertint-se en part essencial del disseny dels mateixos. Es va convidar a 
les escoles de disseny i als comerços a participar a través de les associacions de comerciants o eixos 
comercials.

En aquest sentit, es van guarnir els aparadors de dues zones específiques. A la Zona Valldaura, el 
Districte va donar suport a la decoració dels aparadors dels comerços de l’Associació de comerciants 
Valldaura, en col•laboració amb l’Escola d’Art Deià, involucrant 12 establiments.

L’acte de descoberta dels aparadors es va realitzar el dimarts 30 de novembre de 18:00 a 20:00 hores, 
amb una participació d’unes 50 persones. La direcció de l’escola va expressar el seu agraïment per 
l’oportunitat d’organitzar l’acte i va considerar l’espai com ideal per reconèixer el treball dels alumnes. 
Es va suggerir mantenir aquest format per a l’any següent i convidar la presidenta de l’associació, 
consolidant així una col•laboració fructífera i enriquidora per a tots els participants.

Aparadors de nadal al carrer Artesania amb Via Julia
Els Aparadors de Nadal a la Zona Artesania-Via Júlia van ser un projecte conjunt entre BCD i l’Associació 
de Comerciants de Via Júlia. Aquesta iniciativa va involucrar diversos establiments comercials i escoles 
de disseny, amb l’objectiu de donar visibilitat al talent creatiu de la ciutat i apropar el disseny al 
sector del comerç local.

L’acte de descoberta dels aparadors estava previst pel 29 de novembre, amb una ruta que va començar 
a les 18:30 hores i va acabar al voltant de les 20:15 hores amb el lliurament del premi al millor aparador 
innovador. La selecció dels comerços participants es va fer en col•laboració amb Nou Barris Centre 
Comerç, amb un total de 10 establiments participants.

Durant l’acte, es va comptar amb la presència de diverses autoritats locals i professionals del sector, 
com el Conseller de Promoció Econòmica i Comerç del Districte de Nou Barris, el President de Nou 
Barris Centre Comerç, el Director de Comerç, Restauració i Consum de l’Ajuntament de Barcelona, la 
Directora General de Barcelona Centre de Disseny, i membres del jurat professional.

El premi al millor aparador innovador va ser concedit a Glomeland, pel seu projecte “El Nadal és dels 
infants”, realitzat per alumnes de l’Elisava Escola Universitària de Disseny i Enginyeria de Barcelona, 
sota la supervisió del tutor Juan Ezcurra. El jurat va elogiar la capacitat del grup per col•laborar amb 
els nens de l’escola bressol propera al comerç, creant una atmosfera entranyable i emotiva. El projecte 
es va destacar per la seva simplicitat i efectivitat en l’ús de materials, a més de la seva sostenibilitat 
i facilitat de muntatge.

Els aparadors van romandre oberts durant tota la campanya de Nadal, i al final de la mateixa es va 
donar a conèixer el projecte que va despertar més interès per part del públic mitjançant un vot popular. 
Aquesta iniciativa va reforçar el vincle entre el disseny i el comerç local, contribuint a dinamitzar 
l’activitat comercial del barri i aportant una experiència innovadora als residents i visitants.

Trenet de nadal
El Trenet a la Rambleta va iniciar el seu servei el 18 de desembre a les 17:00 hores, oferint viatges 
fins al 23 de desembre. A més, es va celebrar la inauguració de la nova marca de l’Associació de 
Comerciants de la Rambleta com a resultat de la seva participació en el programa “Dissenyem Comerç”, 
en col•laboració amb el BCD. Aquest programa va implicar la col•laboració d’escoles de disseny amb 
els eixos comercials per a propostes d’innovació.

La valoració de l’Associació de Comerciants de La Rambleta és molt positiva, considerant l’activitat com 
una demanda històrica que finalment s’ha acomplert, amb el suport notable del Districte. Expressen 
el desig de repetir l’experiència, plantejant la possibilitat de canviar les dates i explorar noves rutes, 
començant des de Pablo Iglesias.
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El trenet ha tingut un impacte positiu en els socis d’altres associacions pels quals passa el recorregut, 
com Valldaura i Nou Barris Centre Comercial. S’espera més propostes conjuntes per a l’any vinent.

L’associació ha contractat personal per a la vigilància del trenet al migdia. Els tiquets, amb un preu de 
3€ per adult, es venen als comerços associats, mentre que els nens i nenes acompanyants no paguen.

A la inauguració, van participar unes 30 persones que posteriorment van viatjar en el trenet de la 
Rambleta. Amb aproximadament 2.000 persones participants, en els primers dies es va convidar a tres 
escoles a participar de l’experiència. La iniciativa ha estat ben rebuda i ha generat una experiència 
positiva tant per als comerciants com per al públic.

Esperit de nadal
L’Esperit del Nadal es va manifestar a través d’un acte organitzat per la Colla de Geganters de Nou 
Barris i l’Escola de Música Municipal de Nou Barris el 16 de desembre a les 18:45 hores a la Plaça Major 
de Nou Barris.

El programa va incloure un cercavila previ per les voreres, respectant els ritmes semafòrics des de Can 
Basté fins a la Plaça Major, amb una gran participació d’un seguici d’aproximadament 150 persones, 
demostrant un èxit notori.

El concert i espectacle van ser els punts culminants de l’acte, amb una afluència considerable. Les 
300 cadires disponibles es van omplir ràpidament, comptabilitzant aproximadament 375 persones al 
primer espectacle i 280 al segon, indicant una resposta entusiasta de l’audiència.

Des de el districte de Nou Barris volem aprofitar aquests paràgrafs per felicitar a tots i cada uns dels 
membres de la colla gegantera de Nou Barris que han fet i segueixen fent una molt bona feina.

Parc de nadal
Les diverses associacions de comerciants han promogut amb èxit la realització d’un Parc de Nadal a 
la Plaça Garrigó del 27 de desembre al 4 de gener, amb horari d’11h a 14h i de 17h a 19h. L’objectiu era 
crear un espai lúdic i variat que fos atractiu per a les famílies i que permetés repetir l’assistència en 
diversos dies.

El parc va estar estructurat en tres àrees d’activitat: una zona de tallers participatius, una altra de jocs 
lúdics i educatius, i un espai d’actuacions en directe. Als matins, es van oferir jocs i tallers, mentre 
que a les tardes es van realitzar activitats gratuïtes, concerts i espectacles infantils.

L’activitat va tenir una gran acollida, amb assistència continuada de públic familiar tant al matí com 
a la tarda. S’han comptabilitzat un total de 408 tiquets, dels quals 74 van ser de pagament i 334 van 
provenir d’invitacions dels comerços. En mitjana, cada dia es van registrar uns 50 participants amb 
tiquet als tallers.

Malgrat alguns petits incidents com arribar tard a causa de muntatge, ajustos tècnics i cancel•lacions 
d’actuacions per problemes de salut, l’activitat va continuar amb èxit. Es va destacar la coordinació 
i el suport entre les entitats organitzadores per afrontar els imprevistos i garantir la continuïtat de 
l’entreteniment per a les famílies durant les festes de Nadal a Nou Barris.

La família del rei Baltasar
Durant els dies 28, 29 i 30 de desembre, la Casa de l’Aigua va acollir una proposta d’activitat cultural 
única anomenada “La Família del Rei Baltasar”. Aquest muntatge, en format gran, va oferir una 
experiència nadalenca original i contemporània, on la interculturalitat va ser el fil conductor. La 
tradició es va fusionar amb les noves tecnologies en un escenari màgic creat amb dansa, llum i foc.

El públic va ser convidat a explorar tres espais diferents, cadascun amb una atmosfera única, tot 
narrant la història del rei Baltasar. Una família africana de titelles gegants va rebre els visitants, 
mentre un element de foc il•luminava l’escenari per explicar els orígens del rei. Després, el públic va 
ser conduït a través d’un camí d’espelmes i fum cap al segon espai, que recreava un poblat africà.

La valoració d’aquest muntatge va ser molt positiva, tot i que es va assenyalar la necessitat de 
dinamitzar més la part del poblat, on l’estètica era excel•lent però la interacció era limitada. Els 
espectacles de titelles gegants i el mar làser van ser molt atractius, es va suggerir que l’espectacle 
podria créixer encara més.

Aquesta activitat va aconseguir captar l’atenció d’un públic estimat d’unes 500 persones al dia, 
sumant un total de 1.500 assistents en els tres dies. Malgrat alguns aspectes a millorar, la majoria 
dels visitants es van mostrar satisfets amb l’experiència. Es va considerar la possibilitat de repetir 
l’espectacle, potser enriquint la part del poblat, o de traslladar-lo a la Plaça Major com a complement 
a altres activitats.

Circ de l’Ateneu Popular de Nou Barris
Durant els dies 27, 28 i 29 de desembre, en l’horari de matí (de 12 a 14 hores) al Parc Serra i Martí de 
Canyelles, es va oferir l’espectacle LOS BARLOU - SET UP. Malabars, màgia, monocicles i equilibris 
impossibles, tot amb humor i acció vertiginosa, són els ingredients principals d’aquest espectacle de 
teatre/circ, per a tots els públics.

Aquesta activitat es va complementar amb un taller de circ adreçat al públic familiar.

La valoració de l’espectacle va ser positiva, considerant-lo un bon espectacle còmic apte per a tot tipus 
de públic i de naturalesa molt tradicional. Tanmateix, possiblement va faltar promoció al barri, ja que 
la majoria de les persones que van assistir eren vianants pel parc i desconeixien l’oferta. Tanmateix, 
el boca a boca va anar guanyant terreny gradualment, cosa que va incrementar la participació en el 
taller.

Cavalcada dels reis mags d’orient
Segurament l’acte mes important de nadal del districte de Nou Barris i una de les cavalcades més 
importants de la ciutat és el Campament Reial i la Cavalcada de Reis de Nou Barris, els quals formen 
part del programa del Districte per rebre els Reis Mags del 2 al 5 de gener. Aquest any, el campament, 
que celebra la seva quarta edició els dies 2, 3 i 4 de gener de 2024, incorpora una nova carpa que 
acollirà els tres Patges Reials, a més d’accions teatrals a la Plaça Major per dinamitzar les cues. 
Aquestes noves iniciatives s’han pogut dur a terme gràcies a l’aportació econòmica de Turisme a 
través del programa Experiències de ciutat.

La valoració del campament ha estat positiva, amb una escenografia millorada i una gran qualitat 
en les il•luminacions. les entitats es mostren satisfetes amb els resultats, ja que s’ha registrat una 
assistència total de 11.550 persones durant els tres dies, amb la participació d’uns 500 voluntaris.
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Pel que fa a la Cavalcada de Reis, tot i la pluja inicial, totes les entitats van decidir continuar amb la 
desfilada. Hi van participar 1.300 persones voluntàries i 20 comparses, entre altres vehicles. Tot i que 
la pluja va causar una menor assistència de públic, es va mantenir la il•lusió tradicional. La direcció 
artística de tot l’esdeveniment corre a càrrec de Puça Espectacles.

Informació de les àrees de govern
Pla endreça- seguretat, prevenció i convivència
A Nou Barris, la seguretat, la prevenció i la convivència són pilars fonamentals per al benestar dels 
veïns i les veïnes. El govern del districte ha posat un èmfasi especial en aquestes àrees, reconeixent-
ne la seva importància per a la qualitat de vida de tots i totes. 
Mitjançant polítiques proactives (pla endreça) i col·laboratives (passejades de neteja), estem treballant 
per tenir un districte on tots i totes ens sentim a gust. Això inclou mesures com la millora de la 
il·luminació pública, el reforç de la presència policial i la promoció d’activitats comunitàries per 
fomentar la cohesió social. El compromís del govern amb la seguretat i la convivència reflecteix la 
seva determinació en garantir un Nou Barris segur i acollidor per a tots i totes.

A continuació mostrem les dades recollides per l’equip de Guardia Urbana de barri durant el període 
del 16 de gener al 7 de febrer de 2024.

El torn de tarda i primeres hores de la nit, mantenen la seguretat ciutadana com a tipologia d’inci-
dents més destacada, sent entre les 17 i les 23 h la franja horària amb més demanda d’aquest tipus.
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Pla endreça- neteja
Neteja viària i recollida de residus

Cada setmana el servei de neteja fa una sèrie d’intervencions destacades. A continuació expliquem 
quins han sigut els treballs més importants que hem fet durant el mes de 

• Hem tret les herbes de la Plaça de Luisa Alba i de Plaça Verda de la Prosperitat. 
• Hem retirat les males herbes als carrers; d’Antoni Gilabert i Bonet, de l’Avinguda de Vallbona, 
97 al 99, Carrer de Casals i Cuberó, Carrer de Federico García Lorca, 35, Avinguda de Rio de Janeiro, 
Carrer de les Agudes, 22, Carrer de Costabona, 12, Carrer de Llerona, 127 al 133, Avinguda d’Escolapi 
Càncer, 30 al 44B, Carrer de Martorelles, 24 al 38, Carrer de Castelldefels, 5, Carrer de Ponce de León, 
Passatge de Quintana, Carrer de Lliçà, 17 al 29 i Carrer de Batllori. 
• Hem fet una actuació combinada d’arrossegament, retirada de males herbes i escombrat als 
carrers; Avinguda dels Rasos de Peguera, 56 al 58 i del 59 al 95, Carrer de Torrelles, 6 i Carretera Alta 
de les Roquetes. 
• Hem recollit l’acumulació de sorra als carrers; d’Aiguablava amb Carrer de Palau-solità, Carrer 
de Pruit, 5, Carrer d’Alonso Cano i de l’Avinguda dels Rasos de Peguera, 30.
• Hem netejat els parterres del Carrer de Marín, dels interiors del Carrer de Góngora, del Carrer 
d’Antonio Machado, del Carrer de Federico García Lorca, de la Plaça de Karl Marx, interiors de la Ronda 
de la Guineueta Vella i del Carrer d’Antonio Machado.
• També es neteja i es retira la brossa dels pàrquings de Via Favència, del Carrer de les Agudes i 
del Passatge del Brull.
• Hem netejat els canals del la Carretera Alta de les Roquetes, Estació de Renfe de Torre Baró i 
Carrer de Martorelles, 36 - 38.
• Es continua realitzant amb aigua punts crítics d’acumulació d’orins i excrements d’animals als 
carrers; Plaça Roja de la Ciutat Meridiana, Carrer de Vallcivera, 26, Mercat Núria, Biblioteca Zona Nord, 
Parròquia de Santa Bernardeta, Institut Pablo Ruiz Picasso, Casal de Barri Torre Baró, Espai Esportiu 
del Campillo de la Virgen, Mirador de Torre Baró, Carrer del Mas Duran, 53, Carrer de Viladrosa, 124, 
Carrer de Marín, 22 al 30, Plaça de Luisa Alba, Carrer de Pablo Iglesias, 55 - 57, entrada del Carrer del 
Molí, Plaça de Nou Barris i Plaça de les Treballadores Treballadors Harry Walker.
• El dimarts dia 20/02 al Carrer Sant Feliu Codines / Av Vallbona, el contenidor lateral de resta es 
troba cremat i es reposa el mateix dia.
• El dimecres dia 21/02 al Carrer Escòcia 62, el contenidor lateral de resta es troba cremat i es 
reposa el mateix dia.
• El dijous dia 22/02 al Carrer Sant Francesc Xavier 76, el contenidor lateral de resta es troba 
cremat i es reposa el mateix dia.

Si bé encara hi ha feina per fer, 
trobem evidència en que la ne-
teja al districte és molt més 
notable que en anys anteriors. 
Observem una disminució de 
les incidències d’IRIS d’aquest 
any respecte l’any anterior. 

Respecte les neteges verticals, a continuació presentem les que hem fet durant aquests mesos:

Pla endreça- nou pla de xoc contra les pintades
Sota el paraigua del conegut Pla Endreça, hem impulsat un nou contracte de neteja de pintades i 
taques de pintura, eliminació de cartells i retirada de pancartes i altres elements de la via pública. 
Aquest preveu un import total de 16 milions d’euros per als anys 2024 i 2025 i un increment de més 
del 30%  del nombre d’efectius dedicats a la retirada de pintades, arribant fins als 36 equips.

Una de les novetats destacades del nou contracte és que inclou elements de mobiliari i altres 
elements de la via pública com bancs, fonts, jardineres, faristols informatius, baranes, aparca bicis o 
les plaques amb el nom del carrer.

A més també preveu, per primera vegada de manera regular, la neteja de pintades de façanes d’edificis 
patrimonials amb nivell de protecció (D, C i B). Els 26 equips actuals s’incrementen fins a 36, 4 dels 
quals són especialitzats i es destinen a pintades patrimonials. A partir del 24 de gener de 2024 
començem un canvi metodològic per tal d’optimitzar els resultats en neteja de pintades i millorar la 
percepció de la neteja.

Concentrarem els esforços per tal de poder determinar unes determinades freqüències de neteja 
anuals per cada àmbit de treball.

S’ha establert aquests àmbits de treball:
• Zones d’excel·lència
• Edificis municipals
• Mercats

• Parcs i Jardins
• Estructures urbanes
• Les peticions iris i internes
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Serveis Socials
A continuació informem de les atencions i ajuts econòmics que s’han dut a terme durant el mes 
de desembre de 2023, i les persones ateses acumulades des de l’1 de gener de 2023 fins al 31 de 
desembre de 2023.

Atencions per centres de Serveis Socials de Nou Barris:

Comparativa de persones ateses en l’any en  curs i l’anterior:

El quadre següent recull el resum d’ajuts econòmics que s’han atorgat des dels centres de Serveis 
Socials del Districte durant el mes de desembre de 2023 i el número d’ajuts acumulats des de l’1 de 
gener de 2023 fins al 31 de desembre de 2023.

Pressupostos participatius
Amb la finalitat de promoure la participació ciutadana i donar veu als residents, el districte de Nou 
Barris adopta els Pressupostos Participatius com una eina clau en el seu enfocament de govern. Aquest 
procés implica una oportunitat per als veïns i veïnes de Barcelona de presentar, definir, prioritzar, 
votar i, en última instància, seleccionar els projectes d’inversió que l’Ajuntament de Barcelona portarà 
a terme en cada districte de la ciutat. Aquests ofereixen als residents de Nou Barris la capacitat de 
decidir en quins projectes desitgen invertir aquesta suma significativa, assegurant una participació 
directa i efectiva en el desenvolupament i millora del seu entorn local.
A continuació fem un recull dels projectes del districte, el seu import inicial i el cost final del projecte.

Estat d’execució
A continuació mostrem l’estat d’execució dels projectes realitzats a Nou Barris. La taula mostra en 
quina de les vuit fases es troba cada projecte
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Pressupostos participatius

La Marató per a l’Emergència Climàtica de l’Ajuntament de Barcelona és una iniciativa que busca 
sensibilitzar sobre la importància de reduir el consum d’energia i aigua en diversos edificis municipals 
durant quatre setmanes. Els estalvis econòmics obtinguts durant aquest període es destinen a 
projectes que aborden l’emergència climàtica.

Amb la participació de més de cinquanta edificis i equipaments, la marató es desenvolupa del 2 de 
febrer a l’1 de març de 2024. A través d’aquesta campanya, es pretén conscienciar a tots els usuaris 
sobre com les seves accions diàries poden impactar en el medi ambient. El focus principal de la 
Marató és posar èmfasi en la necessitat urgent d’actuar davant la crisi climàtica actual. S’espera 
que les petites accions realitzades pels empleats i els usuaris durant aquest període contribueixin a 
reduir l’empremta ecològica i a minimitzar l’impacte del canvi climàtic.

El funcionament de la Marató implica un control setmanal dels consums d’aigua, electricitat i gas 
natural en els edificis participants, amb l’objectiu de calcular les emissions de CO2 associades i reduir-
les respecte al període de referència. Els estalvis econòmics obtinguts són destinats a projectes 
específics per combatre l’emergència climàtica.

En l’edició del 2024 a Nou Barris, els equipaments que han fet un esforç significatiu en regular la seva 
despesa energètica i per tant, d’aquesta forma, contribuir al projecte de la marató per l’emergència 
climàtica: 

Marató per la emergència climàtica

• CEM Artesania
• Escola  Bressol Municipal Nenes i Nens
• Institut escola Oriol Martorell
• Institut Manuel Carrasco i Formiguera
• Seu del Districte de Nou Barris

• Espai Jove Les Basses
• Biblioteca Zona Nord
• CC Zona Nord
• Ateneu Popular de Nou Barris

A continuació exposem un recull dels estalvis energètics que ha fet cada un dels equipaments del 
districte.
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El Pla de Desenvolupament Econòmic (PDE) de Nou Barris 2021-2024 és una iniciativa integral que 
busca fomentar el creixement econòmic al districte, centrant-se en la proximitat i l’adaptació a les 
necessitats locals. Aquest pla, desenvolupat en col·laboració entre l’equip de govern del districte, la 
Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del Districte, Barcelona Activa i el Programa Municipal 
de Pla de Barris, s’ha concebut amb l’objectiu d’apropar els recursos públics a la ciutadania i potenciar 
una economia plural centrada en les persones.

La unitat de Promoció Econòmica de Nou Barris, conformada pels actors esmentats anteriorment 
juntament amb les diferents àrees implicades en la promoció econòmica, constitueix l’espai de 
governança del pla. Amb un enfocament multidimensional, el PDE abasta diverses àrees econòmiques 
clau i s’estructura al voltant de diversos centres d’interès econòmic.
Pel que fa als indicadors d’impacte, es destaca un increment en l’ocupació, amb un total de 4061 
persones residents ateses en matèria d’ocupació el 2023, la qual cosa representa un augment del 10% 
respecte a l’any anterior. Així mateix, el programa Nou Barris Activa ha comptat amb la participació 
de 3.114 persones en diferents serveis i programes, amb un total de 4.643 participacions. A més, 148 
empreses del districte han utilitzat els serveis de Barcelona Activa per a la seva consolidació, mentre 
que 495 veïns han participat en activitats d’emprenedoria.

Entre els projectes destacats el 2023 es troba Nou Barris Activa, que ha vist un augment significatiu 
en la participació, amb un 12% més de persones involucrades respecte a l’any anterior. També s’han 
implementat dispositius d’atenció integral als barris de Torre Baró, Ciutat Meridiana i Roquetes, amb 
un total de 426 persones ateses i 2033 accions realitzades, la qual cosa ha resultat en 199 insercions 
laborals.

A més, s’han dut a terme iniciatives com tallers d’oficis, assessorament laboral als Punts de Defensa 
dels Drets Laborals, programes de formació ocupacional i projectes de regularització. Tot això amb 
l’objectiu de promoure la inserció laboral i l’emprenedoria al districte.
Pel que fa a la reactivació econòmica des del territori, s’ha posat en marxa l’Estratègia Amunt Persianes 
Locals Municipals, amb la instal•lació del projecte Viver cooperatiu en un dels tres locals adquirits. 
També s’han atorgat subvencions a projectes en el marc de la convocatòria Impulsem el que Fas, amb 
un total de 49.479,99€ assignats a projectes de nova activitat en locals buits i de resiliència comercial.

En l’àmbit de l’economia social i solidària, s’ha donat suport a iniciatives com el projecte Comunalitat 
Urbana Nou Barris, amb accions com el seguiment del Grup Motor de Bretxa digital i la participació 
en la xarxa de suport Cinglera, així com l’organització de sessions de formació.
D’altra banda, s’ha buscat posicionar Nou Barris com un pol d’esdeveniments tecnològics, amb la 
continuïtat del projecte 42 Barcelona i el desplegament d’accions del Cibernàrium i les Antenes de 
Biblioteques. També s’han promogut esdeveniments culturals i creatius descentralitzats a Nou Barris, 
com a part d’una estratègia més ampla de dinamització del districte.

Com a conclusió, el Pla de Desenvolupament Econòmic de Nou Barris 2021-2024 és una iniciativa 
ambiciosa i multidimensional on busquem impulsar el desenvolupament econòmic del districte a 
través d’una varietat de programes, projectes i accions coordinades, amb l’objectiu de millorar la 
qualitat de vida dels residents i enfortir el teixit econòmic local i de proximitat.

Pla de Desenvolupament Econòmic Informe d’obres al districte

Descripció: Construcció del nou casal de joves al barri de la Prosperitat, en substitució del casal de 
joves provisional existent i la seva corresponent reurbanització dels entorns més propers, millorant de 
les seves condicions i adaptar-se a les circumstàncies actuals de mobilitat, accessibilitat, enllumenat, 
materials i renovació dels serveis
• Pressupost: 5.257.963€
• Finalitzat.

Construcció del nou casal de joves de la Prosperitat

Descripció: Construcció del nou mercat de Montserrat que substituirà a l’actual mercat.
• Pressupost executat al 2023: 6.338.369€
• Pressupost previst al 2024: 6.094.214€
• Previsió de finalització al maig de 2025.

Construcció del nou Mercat de Montserrat
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Descripció: Paviment carrer Vacarisses. Vorera 
costat mar c/Castelldefels. Formigó calçada c/
Castelldefels. Reg. Enllumenat.
• Pressupost: 997.238,93 €
• Acta de replanteig per al 22/03/2024

Urbanització del PAU 2 de l’àmbit del sector 1 del PERI de Torre Baró

Descripció: Obres de reforma interior de local per a 
oficina administrativa (SIAF) en edifici plurifamiliar 
situada al passeig Maragall 362-364, als baixos. 
• Pressupost: 716.889€
• Finalització prevista al març de 2024.

Reforma interior local SIAF Horta

Descripció: Instal·lació de plaques fotovoltaiques al terrat dels apartaments tutelats Pau Casals. 
• Pressupost: 63.842€
• Finalització prevista al març de 2024.

Pla terrats fase 2, als apartaments tutelats Pau Casals

Descripció: Instal·lació de plaques fotovoltaiques sobre la 
cobertura del campillo de la Virgen. 
• Pressupost: 225.758€
• Finalització prevista al març de 2024.

Plaques fotovoltaiques a la cobertura del 
Campillo de la Virgen

Descripció: Obertura d’un nou pas per sota d’aquest 
pont que a data d’avui nomes conté un pas per a 
vehicles. Habilitació d’un nou pas per vianants i 
bicicletes.
• Pressupost: 2.088.956€
• Finalització prevista al maig de 2024

Ampliació pas inferior sota línia 
ferroviària al carrer Oristà

Descripció: Millores en la baixada des de l’avinguda 
de Rasos de Peguera connectant amb l’estació 
de tren. Urbanització al voltant d’unes renovades 
escales.
• Pressupost: 597.489€
• Finalització prevista a l’abril de 24

Reurbanització escales 
Av. dels Rasos de Peguera

Descripció: Obres de millora i adequació al voltant 
de les quadrigues, al parc de Can Dragó
• Pressupost: 400.697€
• Finalització prevista al març de 2024.

Millores puntuals al Parc esportiu 
de Can Dragó
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Descripció: Reurbanització de la plaça Verdum amb millores 
de distribució dels espais i creació de zones verdes.
• Pressupost: 543.956€
• Finalització prevista al març de 2024.

Reurbanització Plaça Verdum

Descripció: L’objecte del projecte és 
la ordenació de la franja del “balcó 
d’equipaments” del barri de Can
Peguera, generant un recorregut 
longitudinal que la travessi sencera, fent-
ne d’ella una successió
d’espais de vinculació i agregació social. 
Per aconseguir-ho s’ha de fer èmfasi en 
resoldre
l’accessibilitat des del barri, reconèixer els 
eixos cívics de Can Peguera i millorar la 
relació urbana
amb el parc del Turó de la Peira i els 
barris adjacents, mantenint el caràcter i la 
identitat del barri i
posant en valor els seus espais de significació. Aquesta fase compren la connexió del barri del Turó 
de la Peira amb Can Peguera fins al casal de barri La Cosa Nostra.
• Pressupost: 3.273.231€
• Finalitzada

Balcó d’equipaments de Can Peguera, fase 1

Descripció: millores estructural (façana i altres elements) de l’escola així com a tancament d’un espai 
per generar un nou espai infantil.
• Pressupost: 2.050.000€
• Finalitzada

Rehabilitació de l’escola Turó i creació de l’espai infantil

Descripció: construcció de varis espais polivalents, una 
sala de caràcter escènic i un gimnàs amb vestuaris.
• Pressupost: 2.900.000€
• Finalitzada

Rehabilitació de l’institut escola 
Antaviana, fase 3 i construcció del nou 
espai artístic

Descripció: Rehabilitació integral de dos centres educatius que comporta la creació de l’Institut Escola 
el Molí.
• Pressupost executat al 2023: 1.197.622€
• Pressupost previst pe al 2024: 750.000€
• A completar durant aquest any, amb previsió de finalització al desembre del 2024.

Rehabilitació de l’institut escola el Molí

Descripció: Locals rehabilitats per acollir serveis per a joves així com a l’entitat “Casal de Joves de la 
Zona Nord”
• Pressupost: 500.000€
• A completar durant aquest any (en replanteig de l’execució del projecte)

Espai per a joves a la Zona Nord
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Descripció: Obres de pacificació d’aquesta cruïlla així com del 
carrer Sant Engràcia en aquesta tram.
• Pressupost: 50.000€
• Previsió de finalització març de 2024

Pacificació de la cruïlla c. Santa Engràcia amb 
c. Turó Blau

Descripció: Adequació d’aquest espai recuperat despres de l’enderroc d’uns mòduls, per donar cavida 
a usos comunitaris.
• Pressupost: 750.000€
• Previsió de finalització estiu del 2024.

Adequació del solar davant del casal de barri de Vallbona

Descripció: Construcció d’un boulder horitzontal als entorns del balcó d’equipaments de Can Peguera 
per a la pràctica de l’escalada per a infants i joves.
• Pressupost: 100.000€
• Previsió de finalització estiu del 2024.

Boulder de Can Peguera

Descripció: reurbanització del carrer Pedrosa, amb la intenció d’estudiar la possibilitat de pacificar, en 
una primera fase el tram central entre el carrer Chafarines i Palamós per tal de facilitar la mobilitat/
flux entre l’Escola i la llar d’infants a un costat i l’altre del carrer, així com la possible pacificació 
de la cruïlla formada pel carrer Pedrosa i el carrer Palamós, i facilitar la mobilitat/flux entre els dos 
centres educatius, per tal de millorar les seves condicions i adaptar-lo a les circumstàncies actuals de 
mobilitat, accessibilitat, enllumenat, materials, renovació de serveis i plantació d’arbrat.
• Pressupost: 1.338.997€
• Projecte aprovat. En període de licitació. Previsió de finalització febrer de 2025

Pacificació del carrer Pedrosa

Descripció: Construcció d’un camp de futbol al barri de Vallbona en substitució provisional de l’actual 
camp de futbol. El camp de futbol va acompanyat de la instal·lació d’uns mòduls que serviran vestuaris, 
despatxos i bar.
• Pressupost: 3.200.000€
• Projecte aprovat. En període de licitació. Previsió de finalització gener de 2025.

Construcció del camp de futbol provisional Vallbona

Descripció: Treballs de seguretat amb l’estabilització de talussos als:
- Carrer de la Vall d’Ordesa, 36-60
- Avinguda Rasos de Peguera, 56
- Avinguda Rasos de Peguera, 161
• Pressupost: 378.744,23€
• Projecte aprovat. En període de licitació. Previsió de finalització estiu del 2024

Pla d’estabilització de talussos, fase 1
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Descripció: reforma interior de planta 1a, restitució d´apartaments per a Gent Gran en plantes 2a i 9a, 
amb conversió apartaments de l’espai lliure central de plantes 7a a 9a i rehabilitació de les façanes, 
incloent l’eliminació de l’escala metàl·lica existent situada en la testa Sud Oest.
• Pressupost: 1.638.063€
• Previsió de finalització: abril de 2025 

Obres de millora als apartaments tutelats per a la gent gran Pau Casals


